



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

Luxembourg, 16 September 2021

PRESS RELEASE

## DIGITAL SKILLS MATCHMAKING

IMS promotes win-win partnerships  
between companies and digital project leaders at the ICT Spring

In partnership with the Department of Media, Telecommunications and Digital Policy with *digital Luxembourg* and the Digital Skills and Jobs Coalition, IMS Luxembourg organised its digital edition of Speed Meeting\* on Tuesday 14<sup>th</sup> of September: The **Digital Skills Matchmaking**.

Welcomed during the opening day of the ICT Spring, IMS Luxembourg member companies as well as Digital Coalition members interested in digital technology were invited to meet a selection of innovative digital projects. The aim of this meeting? To facilitate exchanges and create win-win partnerships.



*Marina Andrieu, Nancy Thomas, Claudine Kariger*

The Matchmaking was introduced and launched by a **video message from Prime Minister Xavier Bettel**. **Claudine Kariger, Senior Policy Advisor**, Department of Media, Telecommunications and Digital Policy / *digital luxembourg* present at the event aligned herself with this message: "Together with other stakeholders, our Department through its *digital luxembourg* initiative encourages the development of digital skills projects for a tech savvy population with regard to advanced technologies and next generation infrastructures."

Participants were able to benefit from the expertise of:

- **Laetitia Gill, Executive Director of the Centre for Philanthropy at the University of Geneva** (Switzerland), on the key success factors of partnerships,
- **Joëlle Jouret, Head of Government Affairs and Public Policy for Google**, on **Skills** partnerships with Luxembourg training providers.



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

As **Laetitia Gill** reminded us: "Partnerships are essential to help achieve the Sustainable Development Goals of the UN Agenda 2030. The COVID19 pandemic has shown that digital tools can be a formidable accelerator for developing efficient partnerships. Digital technology must be inclusive and serve the common good. It must not be an end in itself, the virtual must not replace the real".

PRESS RELEASE



*Laetitia Gill*

Companies undergoing digital transformation and the evolution or disappearance of certain professions will be able, resulting the partnerships, to benefit from the expertise of the players but also to find a source of qualified labour in these new fields, to put their CSR strategy into practice, or to mobilise their employees in a voluntary approach.

The project leaders were looking for coaching, mentoring, advice, or financial and logistical support. This first edition was a great moment of face-to-face exchange, and several partnerships were signed during the event!

*\*The Part&Act Speed Meeting is a unique and friendly event in Luxembourg dedicated to meetings and exchanges between the business and social sectors. The informal and relaxed setting allows you to meet new people and discover new opportunities for collaboration. More information [here](#).*

*In partnership with*



**Attached documents: 3 photos of the event. All photos of the event are available here :**  
<https://www.flickr.com/photos/imsluxembourg/sets/72157719867046967/>



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

(Re)discover the IMS projects on <https://imslux.lu>

## **IMS – INSPIRING MORE SUSTAINABILITY**

### Luxembourg's leading network for Corporate Responsibility

IMS - Inspiring More Sustainability - has been the leading network of Luxembourg companies active in Corporate Social Responsibility (CSR) for 15 years. IMS' mission is to inspire responsible strategies and practices among national economic actors. IMS Luxembourg supports its members through collaborative and federating projects by promoting dialogue with stakeholders (private, public, associative). IMS provides expertise (publications), concrete solutions, awareness, and information (campaigns, forums, training, clubs, workshops...). This network represents 16% of Luxembourg's payroll and is the national representative of the European organisation CSR Europe. IMS is an independent, non-political, and non-profit organisation.

**Press contact:** Nadia Azarfane / [nadia.azarfane@imslux.lu](mailto:nadia.azarfane@imslux.lu) / Tel: +352 26 25 80 13 5

PRESS RFI FASE



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

Luxembourg, le 16 septembre 2021

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

## DIGITAL SKILLS MATCHMAKING

IMS favorise les partenariats gagnant-gagnant  
entre entreprises et porteurs de projets digitaux lors de l'ICT Spring

En collaboration avec le Service des médias et des communications et *digital luxembourg*, la Digital Skills and Jobs Coalition, IMS Luxembourg organisait ce mardi 14 septembre son édition digitale du Speed Meeting\* : le **Digital Skills Matchmaking**.

Accueillies lors de la journée d'ouverture de l'ICT Spring, les entreprises membres d'IMS Luxembourg et de la Digital Coalition intéressées par les *digital skills* étaient invitées à venir rencontrer une sélection de projets digitaux innovants. Le but de cette rencontre ? Faciliter les échanges et créer des partenariats gagnant-gagnant.



Marina Andrieu, Nancy Thomas, Claudine Kariger

Ce Matchmaking a été introduit et lancé par un **message vidéo du Premier Ministre, Xavier Bettel**. **Claudine Kariger, Senior Policy Advisor, Service des médias et des communications** présente lors de l'évènement s'aligne avec ce message : « Conjointement avec d'autres parties prenantes, le Service des médias et des communications à travers son initiative *digital luxembourg* encourage le développement des compétences numériques à travers des projets *digital skills* pour une population *tech savvy* par rapport aux technologies avancées et infrastructures nouvelle génération. »

Les participants ont pu bénéficier de l'expertise de :

- **Laetitia Gill, Directrice exécutive Centre en Philanthropie de l'Université de Genève** (Suisse) sur les facteurs clés de succès des partenariats,
- **Joëlle Jouret, Responsable des affaires gouvernementales et des politiques publiques pour Google** sur les partenariats **Skills** avec les acteurs luxembourgeois.



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Comme a pu le rappeler **Laetitia Gill** : « Les partenariats sont essentiels pour contribuer à l'atteinte des Objectifs de Développement Durable de l'Agenda 2030 de l'ONU. La pandémie de la COVID19 a démontré que les outils digitaux peuvent être un formidable accélérateur pour développer des partenariats efficaces. Le numérique doit être inclusif et au service du bien commun. Il ne doit pas être une fin en soi, car le virtuel ne doit pas remplacer le réel ».



*Laetitia Gill*

Les entreprises soumises à la transformation digitale ainsi qu'à l'évolution ou à la disparition de certains métiers pourront, à la suite des partenariats, bénéficier de l'expertise des acteurs mais également trouver une source de main d'œuvre qualifiée dans ces nouveaux domaines, mettre en pratique leur stratégie RSE, ou encore mobiliser leurs collaborateurs dans une démarche de volontariat. Les porteurs de projets étaient, quant à eux, à la recherche de coaching, mentoring, conseils, ou encore soutien financier et logistique. Cette première édition fut un beau moment d'échange en présentiel et plusieurs partenariats ont été signés lors de l'évènement !

*\*Le Speed Meeting Part&Act est une réunion unique et conviviale à Luxembourg dédiée aux rencontres et échanges entre le business et le social. Le cadre d'échanges informel et décontracté permet de faire de nouvelles rencontres et découvrir des opportunités de collaboration. Plus d'informations [ici](#).*

*En partenariat avec*



**Pièces jointes : 3 photos de l'évènement. Toutes les photos de l'évènement sont disponibles ici : <https://www.flickr.com/photos/imsluxembourg/sets/72157719867046967/>**



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

(Re)découvrez les projets d'IMS sur [www.imslux.lu](http://www.imslux.lu)

## **IMS – INSPIRING MORE SUSTAINABILITY** Réseau leader des acteurs de la RSE au Luxembourg

IMS - Inspiring More Sustainability - est depuis 15 ans le réseau leader des entreprises luxembourgeoises actives en matière de Responsabilité Sociétale des Entreprises (RSE). La mission d'IMS est d'inspirer des stratégies et pratiques responsables auprès des acteurs économiques nationaux. IMS Luxembourg accompagne ses membres au travers de projets collaboratifs et fédérateurs en favorisant le dialogue avec les parties prenantes (privées, publiques, associatives). IMS apporte expertise (publications), solutions concrètes, sensibilisation et information (campagnes, Forum, formations, clubs, ateliers...). Le réseau représente 16 % de la masse salariale luxembourgeoise et est le représentant national de l'organisation européenne CSR Europe. IMS est une asbl indépendante, apolitique et reconnue d'utilité publique.

**Contact presse :** Nadia Azarfane / [nadia.azarfane@imslux.lu](mailto:nadia.azarfane@imslux.lu) / Tel : +352 26 25 80 13 5

COMMUNIQUÉ DE PRESSE